

中华人民共和国 最高人民法院公报

最高人民法院办公厅主办

2016年第8期(总第238期)

总编辑:沈德咏 编辑部主任:孙长山

司法解释

- 最高人民法院
关于适用刑事诉讼法第二百二十五条第二款有关问题的批复·····(3)
- 最高人民法院
关于人民法院特邀调解的规定·····(4)

司法文件

- 最高人民法院
关于印发《人民法院审理人民检察院提起公益诉讼案件试点工作实施办法》
的通知·····(7)
- 最高人民法院
印发《关于建立执行约谈机制的若干规定》的通知·····(9)
- 最高人民法院
关于为长江经济带发展提供司法服务和保障的意见·····(11)
- 最高人民法院
关于充分发挥审判职能作用为推进生态文明建设与绿色发展提供司法服务
和保障的意见·····(14)
- 最高人民法院
关于防范和制裁虚假诉讼的指导意见·····(19)
- 最高人民法院
关于人民法院进一步深化多元化纠纷解决机制改革的意见·····(21)

任免事项

- 全国人民代表大会常务委员会
任免最高人民法院审判人员名单·····(25)

裁判文书选登

- 刘鸿彬与北京京联发数控科技有限公司、天威四川硅业有限责任公司
侵害实用新型专利权纠纷案·····(26)
- 山东登海先锋种业有限公司与陕西农丰种业有限公司、山西大丰
种业有限公司侵害植物新品种权纠纷案·····(31)
- 湖南华夏建筑有限责任公司与常德工艺美术学校不服执行裁定申诉案·····(37)

案例

- 上海市长宁区人民检察院诉李某某盗窃案·····(42)
- 连云港市赣榆区环境保护协会诉王升杰环境污染损害赔偿公益诉讼案·····(45)

GAZETTE OF THE SUPREME PEOPLE'S COURT

(2016) 8GOTSPCPRC[T238]

Judicial Interpretations

Supreme People's Court

Reply on the Issues concerning the Application of Section 2 of Article 225 of Criminal Procedure Law..... (3)

Supreme People's Court

Regulations of People's Court on Invited Mediation.....(4)

Judicial Documents

Supreme People's Court

Notice on the Issue of *Measures for the Implementation of the Pilot Work Concerning the People's Court in the Trial of Public Interest Litigation Cases Brought by the People's Procuratorate*.....(7)

Supreme People's Court

Notice on the Issue of *Regulations on the Establishment of Execution Interview Mechanism*.....(9)

Supreme People's Court

Opinions on the Provision of Judicial Service and Safeguard for the Development of Yangtze River Economic Belt.....(11)

Supreme People's Court

Opinions on the Full Play to the Role of Trial in the Pursuit of Providing Judicial Service and Safeguard for the Promotion of Ecological Civilization Construction and Green Development.....(14)

Supreme People's Court

Guidance Opinions on the Prevention and Sanctions Against False Litigation.....(19)

Supreme People's Court

Opinions on Further Deepening the Reform of ADR Mechanism.....(21)

Appointment and Removal

Name List of SPC Judges Appointed and Removed by the Standing Committee

of the National People's Congress.....(25)

Selected Judgments

Case of Dispute over Infringement upon Patent Right of Utility Models:

Liu Hongbin v. Beijing Jinglianfa CNC Technology Co., Ltd. & Tianwei Sichuan Silicon Industry Co., Ltd.(26)

Case of Dispute over Infringement upon the Right of New Plant Variety:

Shandong Denghai Xianfeng Seed Industry Co., Ltd. v. Shaanxi Nongfeng Seed Industry Co., Ltd. & Shanxi Dafeng Seed Industry Co., Ltd.(31)

Case of Petition Against Execution Ruling:

Hunan Huasha Construction Co., Ltd. v. Changde Academy of Art and Design(37)

Model Cases

Case of Robbery:

Changning District People's Procuratorate of Shanghai v. Li XX.....(42)

Case of Public Interest Litigation over Compensation of Environmental Pollution:

Ganyu District Environment Protection Association of Lianyungang City v. Wang Shengjie.....(45)